
Zápis 
 

z  10. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha, dne 3. 10. 2017 
 

Přítomno dle prezenční listiny: 23 
Omluveni: Doc. Moucha 
Nepřítomni:  

Hosté: prof. Melzoch, Ing. Chválná, prof. Pospíšil, prof. Matějka, prof. Kotrba, prof. Bělohlav, 

Ing. Nováková, Bc. Nevšímal, Mgr. Vajsová, doc. Rubešová, Mgr. Kinzlová 

Mgr. Jan Kříž, Vondrová (ECE Projektmanagement Praha s.r.o.) 

 
Program jednání schválen (23– 0 – 0): 
 

1. Schvalování vnitřního předpisu Pravidla hospodaření VŠCHT Praha 

2. Projednávání  vnitřní normy  „Řád  výběrového  řízení pro obsazování míst  vedoucích 
pracovišť na VŠCHT Praha“ 

3. a) Schvalování zřízení pracoviště „Poradenské a kariérní centrum“ 

b) Představení Poradenského a kariérního centra 

4. Projednání vnitřní normy Organizační řád VŠCHT Praha 

5. Schválení  Plánu  realizace  strategického  záměru  VŠCHT  Praha  na  rok  2018  a 

projednání institucionálního plánu. 

6. Stanovení termínu voleb do AS 
7. Rozpočet VŠCHT Praha – stav čerpání 
8. Různé 

a) výstavba na Vítězném náměstí – aktuální informace 

b) společný základ pro bakalářské studium 

c) informace z kolegia rektora 

d) informace ze zasedání Rady pro vnitřní hodnocení 

e) informace o volbě zástupců do Rady vysokých škol 

 

Ad 1.  

Schvalování vnitřního předpisu Pravidla hospodaření VŠCHT Praha: 

‐podstatu pravidel objasnila kvestorka Ing. Chválná 

‐nedošlo k zásadním změnám, text vyplývá z příslušných zákonů 

‐bylo prodiskutováno s hospodářským výborem  

 

Schváleno 22– 0 –1 (1 se zdržel hlasování) 
 

Ad 2. 
Řád výběrového řízení pro obsazování míst vedoucích pracovišť na VŠCHT Praha 
‐ bez připomínek 
 



Usnesení:  Senát  projednal  vnitřní  normu  „Řád  výběrového  řízení  pro  obsazování  míst 
vedoucích pracovišť na VŠCHT Praha“.  

 
Schváleno 23– 0 – 0 

 
Ad 3. 

a) Schvalování zřízení pracoviště „Poradenské a kariérní centrum“ 

Rektor předložil návrh zřízení nového pracoviště VŠCHT. Návrh byl podle zákona zveřejněn 

na webových stránkách. S pracovištěm se již počítá v návrhu nového organizačního řádu.  

V následné diskusi na dotaz prof. Slavíčka rektor upřesnil, že pracoviště by mělo být v gesci 

prorektora  pro  pedagogiku;  na  dotaz  prof.  Cibulky  kvestorka  konstatovala,  že  oddělení  je 

primárně  určené  pouze  pro  studenty  a  ne  pro  zaměstnance.  Prof.  Pospíšil  doplnil,  že 

takováto  centra  jsou nedílnou  součástí  každé VŠ  a  jeho prostřednictvím  chce VŠCHT plnit 

svoji povinnost vyplývající ze zákona. 

 
Schváleno 21– 0 – 2 (2 se zdrželi hlasování) 

 

b) Představení Poradenského a kariérního centra 

Projektový  manažer  pro  vnitřní  a  vnější  vztahy  Bc.  Richard  Nevšímal  představil  formou 

prezentace nově vznikající pracoviště. Jedná se o vytvoření podpůrného zázemí, které bude 

ve  spolupráci  s týmem  psychologů  maximalizovat  potenciál  studenta.  Studentští  tutoři 

poradí  jak  zvládnout  samotné  studiu.  Dále  pak  plánované  workshopy  by  měly  usnadnit 

studentovi  uplatnit  se  na  trhu  práce.  Odborné  konzultace,  náhledy  do  praxe  a  stínování 

profesionálů upřesní studentovi  jeho potřebu na trhu práce. Toto centrum bude též sloužit 

k překonání jazykové bariéry v případě zahraničních studentů. 

Následující diskuse byla věnována rozpočtu a pokrytí nákladů pracoviště, které je z větší části 

realizováno  s využitím  operačních  programů  a  rovněž  dotací  MŠMT  určených  cíleně  na 

podporované studenty. Bylo by vhodné po určité době představit výsledky Poradenského a 

kariérního centra. 
 
 

Ad 4. 

Projednání vnitřní normy Organizační řád VŠCHT Praha 

 

V diskusi  ing.  Březina  navrhnul  zkrácení  doby  absence  vedoucího  ústavu,  kdy  dle  řádu 

existuje  povinnost  jmenovat  zástupce,  nebo  navrhnul  definovat  stálého  zástupce  (např. 

tajemníka). Dále  upozornil  na  nesoulad  v textu  řádu  zmiňujícího  jmenování  hospodáře  na 

dobu  určitou  s běžnou  praxí  jmenování  na  dobu  neurčitou.  Prof.  Cibulka  upozornil  na 

nesoulad mezi textovou částí a přílohou ve věci zařazení Centra informačních služeb. 

 

Usnesení:  Senát  projednal  návrh  Organizačního  řádu  VŠCHT  Praha  a  před  uvedením 

tohoto  řádu  v platnost  doporučuje  vyřešit  problém  zastupování  vedoucího  ústavu, 



upřesnit  způsob  jmenování  hospodáře  a  odstranit  formální  chybu  v zařazení  Centra 

informačních služeb v příloze 3.  

 

Schváleno 23– 0 – 0 

 

Ad 5. 
Schválení  Plánu  realizace  strategického  záměru  VŠCHT  Praha  na  rok  2018  a  projednání 

institucionálního plánu. 

1) Plán již byl projednán 21. 9. 2017 vědeckou radou a vychází ze Strategického záměru 

VŠCHT  Praha  (resp.  z  Dlouhodobého  záměru  2016‐2020).  V úvodu  plán  představil  pror. 

Pospíšil. K plánu  se  vyjádřili předsedové  výborů,  kteří doporučují  schválení, nicméně prof. 

Sedmidubský  doporučil  do  dalších  let  věnovat  se  dalším  aktuálním  tématům,  jako  je 

efektivita výuky nebo nízké tarifní platy. 

 

Schváleno 23– 0 – 0 

 

2) Institucionální plán 

Komentář prorektora Pospíšila: částka od ministerstva ve výši 21,5 mil. Kč, která je součástí 

dotace od MŠMT a je určená pro rozvoj a posílení kvality. Tato částka je součástí rozpočtu a 

v rámci  jeho  tvorby  se  počítá  s využitím  financí  například  pro  interní  grantové  agentury 

(PIGA), pro podporu výjezdů zaměstnanců a pro podporu excelentních týmů. V diskusi prof. 

Slavíček  vznesl  dotaz  na  způsob  výběru  excelentních  týmů  pro  podporu.  Prof.  Cibulka 

připomněl již dříve navrhované změny v pravidlech Juniorské grantové agentury (viz jednání 

senátu 28. 2. 2017). 

 

Usnesení: Senát projednal Institucionální plán na rok 2018. 

 

Schváleno 23– 0 – 0 

 

Ad 6. 
Předsednictvo  na  svém  zasedání  19.  9.  2017  vyhlásilo  volby  do AS VŠCHT  Praha  ve  třech 
volebních skupinách: FCHT (1 student), FTOP (1 student) a FCHI (1 student) a jmenovalo doc. 
Zárubu předsedou hlavní volební komise. Předsednictvo navrhuje volby uspořádat v termínu  
4. 12. ‐7. 12. 2017. 
 
Usnesení: AS VŠCHT Praha stanovuje termín voleb 4. 12. ‐7. 12. 2017.  
 
Schváleno 23– 0 – 0 

 
Ad 7. 
Rozpočet VŠCHT Praha – stav čerpání 
Ing. Chválná formou prezentace shrnula stav čerpání rozpočtu jak ve zveřejňované podobě, 
tak  s vysvětlením  detailů.  Zároveň  uvedla  přehled  operačních  programů,  které  jsou 
v realizaci a seznam podaných projektů.  



Ad 8.  
a) výstavba na Vítězném náměstí – aktuální informace 

Rektor prof. Melzoch  seznámil AS  s aktuálním  stavem  situace.  Zpracovávají  se připomínky 
členů  senátu.  Rektor  dále  seznámil  senát  s aktuální  situací  týkající  se  vystěhování  ČVUT 
z prostor budovy B. Konstatoval,  že  jednání  stále nedospěla  ke  zdárnému  konci. Probíhají 
jednání  o  výši  nájmu.  ČVUT  byla  zaslána  výzva  k vyklizení  prostor  na  základě  výpovědi 
z listopadu  2016,  dle  které  doba  nájmu  skončila  k  31.  8.  2017  a  ČVUT zde  zůstává bez 
právního důvodu. 

 
b) společný základ pro bakalářské studium 

V úvodu  rektor  Melzoch  a  následně  podrobně  pror.  Bělohlav  představil  senátu  ideu 
společného základu bakalářského studia, která reaguje na nižší úroveň znalostí uchazečů o 
studium. Základními tezemi návrhu je zavedení úvodního chemického předmětu k doplnění a 
upevnění  základních  znalostí  z chemie,  posílení  výuky  matematiky  a  důsledné  zapojení 
dalších  vybraných předmětů. Návrh bude předmětem diskuse,  která odstartuje 10. 10. na 
jednání  rektora,  prorektorů,  děkanů  a  proděkanů.  Dále  pror.  Bělohlav  seznámil  senát 
s formálními podmínkami akreditace nových studijních programů.  
V následující  rozsáhlé  diskusi  byly  vyjádřeny  jak  podpůrné  tak  nesouhlasné  argumenty 
k tomuto  návrhu.  Prof.  Sedmidubský  vyjádřil  nesouhlas  s případným  oddělením  Obecné 
chemie  od  Anorganické  chemie  a  na  podrobném  sylabu  stávajícího  předmětu  Obecná  a 
anorganická  chemie  dokumentoval  dostatečné  zastoupení  obecné  chemie  v tomto 
předmětu. Prof. Cibulka konstatoval, že předložený materiál prof. Sedmidubského je vhodné 
předložit  na  jednání  10.  10.  Bylo  konstatováno,  že  je  důležité  o  návrhu  a  způsobu  výuky 
diskutovat. Doc. Vídenský navrhuje přizvat do diskuse 10. 10. i studenty. 
 

c) informace z kolegia rektora 

Bylo konstatováno, že podstatné záležitosti již byly zmíněné v bodech ad a) a ad b). V rámci 

kolegia  bylo  zmíněno,  že  navýšení  dotace MŠMT  by  se mělo  projevit  ve  zvýšení  stipendií 

studentů doktorského studia. 

 

d) informace ze zasedání Rady pro vnitřní hodnocení 

Kromě  příslušných  vnitřních  předpisů,  norem  a  hodnotících  zpráv  bude  AS  VŠCHT  Praha 

projednávat  návrhy  celoškolských  studijních  programů,  v nejbližší  době  bude  předložen 

záměr předložit Radě pro vnitřní hodnocení studijní program Chemistry and Technology. 

 

e) informace o volbě zástupců do Rady vysokých škol 

Předsednictvo AS VŠCHT  Praha  obdrželo  výzvu  Rady  vysokých  škol  delegovat  zástupce  za 

jednotlivé fakulty a za VŠCHT Praha včetně studentů. Schválení delegátů bude na programu 

listopadového zasedání po předložení návrhů fakultními senáty. 

 

Příští zasedání 24. 10. 2017 

Zapsala: Ing. Iva Pospíšilová                                     Za správnost:  prof. Ing. Radek Cibulka, Ph.D. 


